
P ROTO KÓ Ł  Nr XLV/2022 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 listopada 2022 r. 

Protokół  uwzględnia uwagi Przewodniczącej Rady Gminy Świdwin Pani Anny Olejniczak. 
XLV/2022 Sesja Rady Gminy Swidwin odby ła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu Gminy 
Swidwin. 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 15.13 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 ,  marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XLV/2022 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady 
Gminy Swidwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 
- Pana Stanis ława Wziątka - Cz łonka Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Swidwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Sekretarza Gminy Swidwin; Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 
- Panią  Danutę  Bywalec - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Pana Łukasza Pugacza - Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG Swidwin 
- Pana Bartłomieja Szewczaka - Komendanta Stra ży Gminnej UG Swidwin 
- Pana Arkadiusza Mastalerka - Zast ępcę  Naczelnika Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego KPP 
w Swidwinie 
- Pana Miros ława Niezgodę  - Zastępcę  Komendanta Powiatowego PSP w Swidwinie 
- Pana S ławomira Buniaka - Komendanta Gminnej OSP w Swidwinie 
- Panią  Danutę  Leske - Wieloletni ą  pracownicę  Gminy Swidwin 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 
Nieobecni radni: Iwona Piotrowicz. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w minionym okresie odby ły się  
dwie Sesje Rady Gminy Swidwin. Oba protoko ły z poprzednich sesji wy łożone były do wglądu w 
Biurze Rady i do dnia dzisiejszego uwag do tych protoko łów nie wniesiono. 
Jako pierwszy pod głosowanie poddano protokó ł  z sesji Nr XLIII/2022 z dnia 25.10.2022 r. 



Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 
Kolejno poddano pod głosowanie protokó ł  Nr XLIV/2022 z Sesji Nadzwyczajnej odbytej w dniu 
09.11.2022 r. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  
w zawiadomieniach i zaproszeniach na Sesj ę, jednak od zwo łania sesji nastąpiło wiele zmian. 
Wpłynęło pismo podpisane z upoważnienia Wójta przez Sekretarza Gminy Pana Sebastiana 
Basiejko z wnioskiem o wycofanie z porz ądku dzisiejszej sesji uchwały w sprawie stawek za 
gospodarowanie odpadami na terenie Gminy Swidwin, a co za tym idzie równie ż  punktu 
dotyczącego kosztów gospodarowania odpadami oraz wprowadzenie do porz ądku dzisiejszej sesji 
trzech projektów uchwa ł  tj. projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umowy w zakresie świadczenia us ługi publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii 
komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dopłatą  wynikającą  z ustawy o Funduszu rozwoju 
przewozów autobusowych o charakterze u żyteczności publicznej, w sprawie określenia stawki za 1 
km przebiegu pojazdu w Gminie Swidwin oraz projekt uchwa ły w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów w łasnych niepochodzących z pobranej op łaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Przewodnicząca powiedziała, że każda z tych propozycji zmiany porz ądku obrad poddana zostanie 
pod głosowanie. 
Jako pierwszy pod głosowanie poddano wniosek o usunięcie z porządku obrad punktu „Koszty 
gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy Swidwin". Przewodnicz ąca wyjaśniła, 
że wniosek ten wynika z tego, iż  na ten moment nie ma wszystkich sk ładowych, które pozwalaj ą  na 
określenie stawki jaką  zostaną  objęci mieszkańcy od przyszłego roku, jak również  z faktu, że drugi 
z oferentów z przetargu odwo łał  się  od wyniku przetargu. Nast ępnie Przewodnicząca poprosiła 
Wójtao więcej informacji. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że w przetargu bra ły udział  dwie firmy. Firma, która 
miała wyższą  ofertę  złożyła do Krajowej Izby Odwoławczej zażalenie, powołując się  na pewne 
nieścisłości bądź  niedociągnięcia przy rozpatrywaniu wniosków. Obecnie Gmina czeka na 
wyznaczenie daty posiedzenia KIO i na dalszy bieg sprawy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zarządziła głosowanie za usunięciem z porządku 
obrad punktu „Koszty gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy Świdwin". W 
wyniku głosowania punkt ten zosta ł  wycofany z porządku obrad. 

Kolejna zmiana dotyczyła wycofania z porządku obrad projektu uchwa ły w sprawie wyboru metody 
i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Świdwin. W 
wyniku głosowania projekt uchwały został  wycofany z porządku obrad. 

Następna zmiana dotyczyła wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Swidwin. 
Przewodnicząca powiedziała, że projekt uchwały zostały radnym przekazany drog ą  mailową  i 
zarządziła głosowanie. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został  wprowadzony do porządku obrad. 

Kolejna zmiana dotyczyła wprowadzenia do porz ądku obrad projektu uchwa ły zmieniającej 
uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia usługi publicznego 
transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dopłatą  
wynikaj ącą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczności 



publicznej. Przewodnicząca powiedziała, że projekt uchwały został  radnym przesłany drogą  
mailową  i zarządziła głosowanie. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został  jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad. 

Następna zmiana dotyczy ła wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie pokrycia 
części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów w łasnych niepochodzących z 
pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Przewodnicz ąca powiedziała, że 
projekt uchwały został  radnym przekazany drog ą  mailową  i zarządziła głosowanie. W wyniku 
głosowania projekt uchwały został  jednogłośnie wprowadzony do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała zmieniony porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Wręczenie Odznaki Honorowej Gryfa Zachodniopomorskiego Pani Danucie Leske. 
5. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy Świdwin. 
6. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodnicz ącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
7. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Czas dla samorządów. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Podjęcie uchwał : 

1) w sprawie przyj ęcia Programu współpracy Gminy Świdwin z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadz ącymi działalność  pożytku publicznego na 2023 rok, 

2) w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Świdwin i przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy, 
4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy, 
5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy, 
6) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy, 
7) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy, 
8) w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

w wysokości wyższej niż  określona w ustawie o finansowaniu zadań  oświatowych, 
9) w sprawie wysoko ści i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Świdwin, 
10) w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Świdwin, 
11) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów, 
12) w sprawie utworzenia M łodzieżowej Rady Gminy Świdwin oraz nadania jej statutu, 
13) w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022, 
14) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Świdwin, 
15) zmieniająca uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie 

świadczenia usługi publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych 
wytypowanych do obj ęcia dopłatą  wynikającą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, 
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16) w sprawie pokrycia cz ęści kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodz ących z pobranej op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. WRĘCZENIE ODZNAKI HONOROWEJ GRYFA ZACHODNIOPOMORSKIEGO 
PANI DANUCIE LESKE 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że w uznaniu zas ług dla rozwoju 
Pomorza Zachodniego Uchwa łą  Nr 1588/22 z dnia 10 października 2022 r. Zarząd Województwa 
Zachodniopomorskiego nadal Srebrn ą  Odznakę  Honorową  Gryfa Zachodniopomorskiego Pani 
Danucie Leske. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  sylwetkę  wyróżnionej osoby: „Pani Danuta 
Leske, urodzi ła się  w Lekowie Gmina Swidwin, matka pi ęciorga dzieci, posiada 25-1etni sta ż  pracy. 
Od 2004 r. jest pracownikiem Urzędu Gminy Swidwin na stanowisku opiekuna świetlicy. Od 2019 
r. na stanowisku opiekuna Klubu Seniora w Krosinie. Pani Danuta Leskajest zaanga żowana w pracę  
na rzecz spo łeczności lokalnej, wrażliwa na krzywdy ludzkie, s łużąca zawsze pomoc ą . 
Organizatorka wielu przedsi ęwzięć  na rzecz seniorów, w tym wyjazdy do kina, teatru oraz miejsc 
tematycznych. Inicjuje i koordynuje zaj ęcia ze specjalistami, dietetykami, podologiem i innymi. 
Aktywnie uczestniczy w wydarzeniach organizowanych na terenie Gminy Swidwin. Reprezentuje 
Gminę  Swidwin w wydarzeniach organizowanych na terenie ca łego kraju i województwa. Pani 
Danuta Leske swoj ą  postawą  i zaangażowaniem jest motywacj ą  do działania dla innych 
pracowników Klubów Seniora i świetlic wiejskich." 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Marszałka Województwa 
Zachodniopomorskiego Pana Stanis ława Wziątka o wręczenie odznaczenia. 

Marsza łek Województwa Zachodniopomorskiego Pan Stanis ław Wziątek wręczając 
odznaczenie Pani Danucie Leske powiedzia ł , że jest to odznaczenie wyj ątkowe, wręczane tylko i 
wyłącznie osobom, które w sposób szczególny zas ługuj ą  na szacunek, uznanie, ale także wpływają  
na rozwój Województwa. Bo dzia łalność  na rzecz środowiska lokalnego, działalność  na rzecz 
drugiego człowieka, pokazywanie swojej otwarto ści, życzliwości dla innych i swojego wielkiego 
serca, to jest wp ływ na rozwój Województwa. Pan Marsza łek podziękował  Pani Danucie Leske za 
dotychczasową  pracę  i powiedział , że wierzy iż  będzie mogła jeszcze wiele zrobi ć, aby jej otoczenie, 
jej mała ojczyzna mog ła być  szczęś liwa, że ma takie osoby w swoim środowisku i mogła rozwinąć  
się  wykorzystuj ąc jej wiedzę  i doświadczenie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak w imieniu całej Rady Gminy Świdwin złożyła 
gratulacje Pani Danucie Leske. 

Ad. S. BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE NA TERENIE GMINY ŚWID WIN 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Podkomisarza 
Arkadiusza Mastalerka Zast ępcę  Naczelnika Wydzia łu Prewencji i Ruchu Drogowego KPP w 
Swidwinie. 

Pan Arkadiusz Mastalerek przedstawi ł  stan bezpieczeństwa na terenie Gminy Świdwin za 2022 r. 
Poinformował , że na terenie Gminy Swidwin w 2022 r. stwierdzono 94 przest ępstwa. Jest to ogólna 
ilość  przestępstw, z czego 11to kradzie że. Porównuj ąc do roku ubieg łego jest to ta sama liczba. 



Kradzieży z włamaniem wystąpiło 7 i jest to nieznaczny spadek, gdy ż  w 2021 r. odnotowano ich 
10. Z uszkodzeń  mienia i aktów wandalizmu odnotowano 7 zdarze ń  i jest to wzrost o dwie pozycje 
w porównaniu do roku ubieg łego. W 2022 r. odnotowano jedno zdarzenie przest ępstwa przeciwko 
zdrowiu, gdzie zawieraj ą  się  bójki, pobicia i uszkodzenia ciała, natomiast w 2021 r. takich zdarzeń  
nie było. Z kategorii rozboje i wymuszenia rozbójnicze oraz zabójstwa nie odnotowano żadnych 
zdarzeń  na terenie gminy. Z kolei odnotowano 8 przest ępstw przeciwko ustawie o przeciwdzia łaniu 
narkomanii, tak samo jak w roku ubiegłym. Z działań  prewencyjnych na terenie gminy odnotowano 
jedno wydarzenie, jeden wypadek. Spo śród nietrzeźwych kierujących odnotowano li wydarze ń  
oraz zanotowano 26 kolizji drogowych, gdzie w 2021 r. ich liczba wynosi ła 13. Z zakresu zakłóceń  
ładu i porządku publicznego w 2022 r. odnotowano 9 zdarzeń, a w 2021 r. były to 3 zdarzenia. 
Wykroczenia przeciwko obyczajno ści publicznej to 1 zdarzenie w 2022 roku, a 3 zdarzenia w 2021 
r. Ponadto z art. 119 kodeksu wykrocze ń, czyli kradzieże odnotowano 11 zdarzeń  na terenie gminy. 
W 2022 r. wszczęto 21 procedur Niebieskich Kart. Na terenie gminy w tym roku odnotowano 26 
zgłoszeń  na krajowej mapie zagrożeń  bezpieczeństwa, gdzie w ubiegłym zgłoszeń  tych było 50. 
Najczęstszymi kategoriami zaznaczanymi przez lokaln ą  społeczność  są  przekraczanie prędkości, 
bezpańskie psy oraz spożywanie alkoholu w miejscach publicznych. W tym roku do pomieszczenia 
dla osób zatrzymanych skierowano 7 nietrze źwych, zrealizowano 9 nakazów doprowadzenia i 30 
osób procesowo. Podkomisarz poinformował , że Komenda Powiatowa Policji w Swidwiie 
prowadzi także działania profilaktyczne, które mo żna odnaleźć  na stronie internetowej 
aktualizowanej na bieżąco. Następnie zapropagował  krajową  mapę  zagrożeń  bezpieczeństwa oraz 
aplikację  mobilną  „Moja Komenda". Poprosił, aby przedstawiciele lokalnej spo łeczności również  
w kontaktach z mieszkańcami promowali te narz ędzia i z nich korzystali, ponieważ  nie wszystkie 
zdarzenia wymagaj ą  natychmiastowej reakcji. Doda ł , że takie narzędzie jak krajowa mapa 
umożliwia dookreślenie kiedy dane zagrożenie ze strony spo łeczności lokalnej występuje, w jakich 
okolicznościach i godzinach. Policjanci są  w stanie to spokojnie zweryfikowa ć  oraz zorganizować  
siły i środki, żeby dane zagrożenie czy problem starać  się  wyeliminować . 
Pan Arkadiusz Mastalerek podzi ękował  za współpracę  z Gminą, z podmiotami mundurowymi, z 
Komendantem Straży Gminnej oraz Strażą  Pożarną. Powiedział , że w zakresie poprawy 
bezpieczeństwa Policja stara si ę  w jak największym stopniu być  widoczna oraz uczestniczyć, także 
z przedstawicielami lokalnych samorz ądów, w działaniach zmierzaj ących do poprawy 
bezpieczeństwa. Na zakończenie dodał, że borykają  się  także z problemami transportowymi, wi ęc 
w tym celu współpracują  z gminą, aby poprawić  wydolność  i możliwość  pokazania się  w wielu 
miejscach. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Pana Sławomira 
Buniaka Komendanta Gminnej Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Pan Siawomir Buniak przedstawił  informacj ę  z działań  operacyjnych na terenie Gminy Świdwin 
za okres od 01.01.2022 r. do 29.11.2022 r. (za łącznik nr 2). 

Pan Sławomir Buniak podziękował  Panu Wójtowi i Radzie Gminy oraz poprosi ł  o większe 
wsparcie, by przy ustalaniu bud żetu na przysz ły rok uwzględnić  potrzebę  zakupu nowego 
samochodu strażackiego. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Pana Mirosława 
Niezgodę  Zastępcę  Komendanta Powiatowego Pa ństwowej Straży Pożarnej w Świdwinie. 

Pan Mirosiaw Niezgoda odniósł  się  do kilku spraw w nawiązaniu do informacji przekazanej przez 
Pana Sławomira Buniaka. Powiedzia ł , że ogólnie w powiecie jest około 800 zdarzeń  w ciągu roku. 
Natomiast w tym roku, na chwilę  obecną, jest ich już  ponad 1200, czyli w skali roku wyjdzie oko ło 
1300. Ten wzrost zdarzeń  jest następstwem zmiany klimatu oraz tego wszystkiego co dzia ło się  w 
pierwszych 2-3 miesiącach 2022 roku, gdyż  przez te miesiące było wystąpiło 700 zdarzeń, czyli tyle 



co normalnie jest przez cały rok. Z tego wynika potrzeba zwrócenia uwagi na s łużby i na ochronę  
przeciwpożarową. Z uwagi na coraz większą  ilość  zdarzeń  bardzo istotny jest sprz ęt i ludzie. Bo 
jeśli będzie to sprzęt 20-30 letni, to ci ężko żeby mobilność  załóg była wystarczająca z uwagi na 
awaryjność  sprzętu. Następna sprawa, na którą  trzeba zwrócić  uwagę, to są  pożary według rodzaju 
obiektu. I chociaż  powiat świdwiński jest powiatem rolniczym, to w rolnictwie jest nieca łych 100 
zdarzeń, natomiast obiekty mieszkalne stanowią  ponad 200 zdarzeń. To są  najczęściej pożary 
kominów, od których już  kilka domów w tym roku na jesieni stracono. Niestety ma to zwi ązek ze 
zmianą  przepisów na początku  2000 r., gdzie zniesiono obowiązek wizyty kominiarza w budynkach 
indywidualnych. W związku z tym przy gaszeniu obiektów mieszkalnych bardzo istotne jest 
zaopatrzenie wodne. W Gminie Swidwin sieci hydrantowe wygl ądają  dość  średnio. Planowane było 
przeprowadzenie w tym roku kontroli sieci hydrantowych, ale ze wzgl ędu na nałożenie przez 
ministra spraw wewnętrznych dodatkowych obowiązków związanych z bunkrami i piwnicami 
kontrola odbędzie się  w przyszłym roku. Komendant przypomnia ł, te jest rozporządzenie które 
nakazuje każdy hydrant co najmniej raz w roku wykosi ć, ma być  sprawdzona jego wartość  
techniczna, ma by ć  oznakowany i wyposażony we wszystko w co powinien, czyli uszczelki i 
sprawne zawory. 
Następnie Pan Mirosław Niezgoda poruszył  sprawę  festiwalu w Rogalinie i jednoznacznie 
stwierdzi ł, te to nie jest impreza zrobiona dla malej grupy ludzi, tylko to jest impreza masowa, bo 
była tam zdecydowanie przekroczona ilo ść  ludzi w stosunku do tego, co jest określone w ustawie. 
Powiedział, te w przyszłym roku Wójt powinien wyci ągnąć  jakieś  konsekwencje, bo musi by ć  
przygotowana cała dokumentacja, złożona i zatwierdzona przez komendanta policji i komendanta 
państwowej straży pożarnej. Dopiero na podstawie tej dokumentacji wójt mo że podjąć  decyzję . 
Dodał, te to na pewno me jest impreza, która nie ma znamion imprezy masowej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedzia ł, te nie ma wiedzy, czy to była impreza masowa, czy 
nie, natomiast na pewno nikt nie wyst ępował  do gminy o zezwolenie na organizacj ę  imprezy 
masowej. W związku z tym są  służby typu Policja i inne, które powinny to sprawdzi ć . Gmina nie 
wydała żadnego zezwolenia. Wójt dodał, te jeżeli to jest samowola, a taką  wiedzę  ma Państwowa 
Straż  Pożarna to uważa, te powinna z tego zrobi ć  użytek. 
Natomiast odnosząc się  do sprzętu Wójt przyznał  rację, te sprzęt którym dysponuje gminna strat, 
pożarna jest wiekowy, a ilo ść  wyjazdów jest dosyć  duża. Natomiast, nie do końca zgodził  się  z 
panem Komendantem, ze awaryjno ść  tego sprzętu jest bardzo wysoka, bo jeżeli zdarzają  się  awarie 
to są  na bieżąco usuwane. Wójt przyzna ł  racj ę, te nowy sprzęt na pewno by się  przydał, ale nowy 
samochód to koszt w granicach 1,5 mln zł  plus do tego koszty utrzymania. Na dzień  dzisiejszy 
środków brakuje, ale czynione s ą  starania i poczynione pewne kroki by pozyska ć  samochód cho ćby 
do Lekowa. Na pewno gmina sama takiego ci ężaru finansowego przy tym budżecie nie jest w stanie 
udźwignąć . 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, te rzeczywi ście służby mundurowe stra ży pożarnej, a 
szczególnie czerwone wozy widać  i słychać  na ulicach o każdej porze dnia. Radny podzi ękował  za 
niesienie pomocy przy zagrożeniu pożarowym i skutecznym udzielaniu pomocy na drogach przy 
usuwaniu zatorów po wichurach. 
Natomiast radnego zdziwi ła obecno ść  strażaków w piwnicach w blokach w Klępczewie i poprosił  
o wyjaśnienie o co w tym chodzi ło? 

Pan Mirosiaw Niezgoda odpowiedział, te na polecenie Ministra Spraw Wewn ętrznych i 
Administracji straże pożarne mają  za zadanie sprawdzić  stan piwnic, garaży podziemnych i innych 
miejsc, gdzie w razie zagrożenia mogą  schronić  się  ludzie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Pana Bart łomieja 
Szewczaka Komendanta Straży Gminnej UG w Swidwinie. 
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Pan Bartłomiej Szewczak przedstawił  informacj ę  o stanie bezpieczeństwa oraz porządku 
publicznego na terenie Gminy Swidwin za okres od 1.01.2022 r. do dnia 28.11.2022 r. (załącznik nr 
3). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak z uwagi na brak transmisji online zarządziła przerwę  
techniczną  (13.00-13.06). 

Pani Bożena Wieczorek podziękowała Komendantowi Straży Gminnej Panu Bartłomiejowi 
Szewezakowi za wspó łpracę, za pomoc z mieszkańcem Klępczewa i pomoc przy innych 
trudnościach które si ę  pojawiają . 

Następnie radna zapyta ła, czy na placu zabaw, placach do pi łki siatkowej musi by ć  regulamin i czy 
na taki plac można wnosić  i spożywać  alkohol? 

Pan Bartiomiej Szewczak odpowiedział, że jakby był  regulamin to problem by łby rozwiązany. 
Oczywiście, że nie można spożywać  alkoholu na takim placu, ponieważ  jest to miejsce publiczne. 

Pan Krzysztof Kaszuba również  podziękował  Komendantowi Straży Gminnej Panu Bart łomiejowi 
Szewczakowi oraz dzielnicowemu, którzy pomogli w akcji „przywracania" cz łowieka do życia w 
społeczności. 

PRZERWA 13.15-13.30 

Ad. 6. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja dokona ła kontroli dotacji udzielonych przez Gmin ę  Świdwin za 2021 r. 
oraz wydatków Gminy Swidwin za III kwarta ł  2022 r. Komisja jest w trakcie pisania protoko łu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym rada 
gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 21.11.2022 r., na którym omawiano koszty 
gospodarowania odpadami komunalnymi, przedstawiony zosta ł  projekt programu wspó łpracy 
Gminy Świdwin z organizacjami pozarz ądowymi oraz innymi podmiotami prowadz ącymi 
działalność  pożytku publicznego na 2023 r. Omawiany by ł  projekt regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Świdwin w związku z uwagami organu regulacyjnego do 
poprzedniego regulaminu oraz omówione zosta ły projekty uchwał  na dzisiejszą  sesję . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do 
biura rady wpłynęły następujące pisma: 

1) w dniu 28.10.2022 r. wpłynęły od Wojewody Zachodniopomorskiego rozstrzygni ęcie 
nadzorcze stwierdzaj ące nieważność  uchwały nr XLIL/338/2022 w sprawie szczegó łowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

2) w dniu 3 1.10.2022 r. wpłynęło od Wojewody Zachodniopomorskiego rozstrzygni ęcie 
nadzorcze stwierdzaj ące nieważność  uchwały numer XLIL/337/2022 w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Swidwin 

3) W dniu 04.11.2022 r. wpłynęła z Urzędu Skarbowego w Białogardzie informacja 
wynikowa z analizy oświadczeń  majątkowych złożonych przez radnych za 2021 rok 

4) w dniu 07.11.2022 r. wp łynęła do wiadomo ści rady gminy prośba mieszkańca 
miejscowości Kluczkowo o podj ęcie działań  mających na celu popraw ę  bezpieczeństwa 
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mieszkańców Wsi W zakresie korzystania z drogi powiatowej Świdwin-Gawroniec 
5) w dniu 09.11.2022 r. wp łynął  z Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej Spó łka z o.o. 

w Świdwinie nowy projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Świdwin celem jego dalszego procedowania. Regulamin jest przedmiotem 
dzisiejszych obrad jako projekt uchwa ły. 

6) w dniu 15.11.2022 r. z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie wp łynęła informacja 
o badaniu zarządzenia numer SKG/75/2022 Wójta Gminy Swidwin z dnia 31.10.2022 r. w 
sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2022. Organ nadzoru zwróci ł  uwagę  
na konieczność  podjęcia przez Radę  Gminy uchwały w sprawie pokrycia kosztów 
funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi z innych dochodów. Projekt 
uchwały został  wprowadzony do porządku dzisiejszych obrad. 

7) w dniu 21.11.2022 r. wpłynął  wniosek Wójta Gminy Świdwin o wyrażenie zgody na 
utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy Świdwin. Projekt uchwały w tej sprawie jest 
przedmiotem dzisiejszych obrad. 

8) w dniu 15.11.2022 r. wpłynął  projekt budżetu Gminy Swidwin na 2023 rok 
9) w dniu 24.11.2022 r. wpłynął  wniosek Wójta Gminy Swidwino usunięcie z porządku obrad 

XLV Sesji Rady Gminy Świdwin projektu uchwały w sprawie wyboru metody i ustalenia 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gminy Swidwin oraz 
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia cz ęści kosztów gospodarowania 
odpadami komunalnymi z dochodów własnych nie pochodzących z pobranej op łaty za 
gospodarowanie odpadami oraz dwóch kolejnych uchwa ł, które dziś  w głosowaniu 
wprowadzono do porządku obrad. 

Ad. 7. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informację  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pan Sebastian Basiejko - 
Sekretarz Gminy, Pan Łukasz Pugaez - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych 
UG Swidwin oraz Pan Kazimierz Lechoeki - Wójt Gminy Świdwin. 

Pan Sebastian Basiejko - Sekretarz Gminy Świdwin przedstawił  informację  z działalności 
Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Świdwin w okresie między sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu 

i w Świdwinie oraz O środka Rehabilitacyjno-Edukacyjnego w Toporzyku 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- bieżąca realizacja i obs ługa funduszy sołeckich; 
- współpraca z Powiatowym Urzędem Pracy w Świdwinie 
- bieżąca współpraca ze szkołami: 

- realizacja programu Rz ądowego Poznaj Polskę  
- realizacja zaj ęć  z nauki pływania w ramach programu „Umiem pływać  2022"; w ramach 

programu dzieci klas I-III z terenu gminy Świdwin uczestniczą  w zajęciach basenowych 
- wydano trzy decyzje na zwrot kosztów kszta łcenia pracowników młodocianych; refundacja 

na łączną  kwotę  17.333,87 zł  
- złożony przez Wójta Gminy Świdwin wniosek o objęcie dopłatą  w ramach Funduszu 

Rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczności publicznej na rok 2023 
został  pozytywnie rozpatrzony przez Wojewod ę  Zachodniopomorskiego na 13 linii 
funkcjonuj ących na terenie gminy Swidwin; dop łata Wojewody wyniesie 691.638,90 z ł  

- sporządzono sprawozdanie z realizacji projektu „Wzmocnij swoje otoczenie" 
w miejscowości Bierzwnica (doposażenie placów zabaw); sprawozdanie zosta ło przyjęte 



- trwa realizacja programu na popraw ę  i modernizacj ę  infrastruktury sportowej w 2022 r. pn. 
Budowa siłowni plenerowej w miejscowo ści Cieszeniewo; koszt ca łkowity 60.000 zł  

- Gmina Swidwin przygotowała wniosek w sprawie rewitalizacji miejsc pami ęci w 
miejscowości Bierzwnica; projekt zakłada oczyszczenie istniej ących elementów w miejscu 
pamięci oraz dodatkowo posadzenie nowych ro ślin w pobliżu pomnika; zaplanowane jest 
również  przeprowadzenie lekcji edukacyjnych na temat wydarze ń  Kotła Swidwińskiego we 
wszystkich szkołach podstawowych w Gminie Świdwin 

- trzyosobowa reprezentacja Gminy Swidwin uczestniczy ła w roboczej wizycie w Gminie 
partnerskiej Sanitz; tematyka wizyty: wspó łpraca gmin partnerskich na lata 2023/2024; w 
dniach 8-9.12 burmistrz Gminy Sanitz wraz z zast ępcami odwiedzi Gminę  Świdwin 
przywożąc paczki świąteczne dla dzieci 

- odbyły się  uroczysto ści z okazji Narodowego Święta Niepodległości w szkole podstawowej 
w Bierzwnicy 

- odbył  się  Gminny Konkurs Piosenki Polskiej pt. ,Piosenka Patriotyczna" w PSP w Lekowie 
- odbył  się  „Turniej Piłki Ręcznej Dziewcząt o Puchar Wójta Gminy Świdwin" w którym 

wzięły udział  zespoły: PSP Rąbino, PSP Mielenko Drawskie, PSP NR 2 Po łczyn Zdrój, PSP 
Bierzwnica 

- odbyły się  uroczystości z okazji Dnia Pracownika Socjalnego oraz wyst ępy artystyczne 
zespołów 

- odbył  się  Turniej Brydża Sportowego w PSP Bierzwnicy 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko poinformował, że pracownicy urzędu gminy wsparli 
parafię  w Lekowie w przygotowaniu wniosku na remont ko ścioła w Lekowie. Wniosek zosta ł  
złożony do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach Ochrony Zabytków na 
pierwszy etap ko ścioła zabytkowego w Lekowie. Wniosek z łożyła parafia, ale wielu pracowników 
pomagało, żeby uaktualnić  kosztorys i żeby wniosek został  złożony w terminie. 

Pan Łukasz Pugacz - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG Świdwin 
przedstawił  informacj ę  z działalności Referatu w okresie między sesjami: 

- zakończono realizacj ę  inwestycji polegającej na budowie drogi gminnej w miejscowo ści 
Rogalino; inwestycja została rozliczona, a gmina otrzymała pieniądze w ramach promesy z 
Polskiego Ładu; 

- trwaj ą  roboty budowlane związane z realizacj ą  inwestycji polegaj ącej na budowie świetlic 
wiejskich w Smardzku oraz Bierzwnicy; realizacja robót przebiega zgodnie z planem, 
wykonawca zalał  stropy na obu lokalizacjach i b ędzie przystępował  do montażu więźby 
dachowej 

- trwa procedura mająca  na celu uzyskanie pozwolenia wodnoprawnego dla inwestycji 
polegającej na rozbiórce starego i budowie nowego mostu na rzece Redze; pe łnomocnik 
uzupełnił  braki formalne we wniosku i wszcz ęte wstało postępowanie administracyjne 

- w dniu 8 listopada Gmina Świdwin złożyła zawiadomienie o zakończeniu robót 
budowlanych dla inwestycji polegającej na budowie sieci kanalizacji sanitarnej w Starym 
Przybysławiu do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego; Inspektor odpowiedzia ł  
postanowieniem, w którym wezwał  gminę  do uzupełnienia między innymi rysunków 
zamiennych profili sieci kanalizacji oraz poprawnie wype łnionego oświadczenia kierownika 
budowy; Gmina zwróci ła się  do wykonawcy o dostarczenie tej dokumentacji do inwestora; 
w dniu wczorajszym przekazano dokumentacj ę  i dzisiaj gmina złożyła uzupełnienie do 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego; obecnie oczekuje na decyzj ę, jaką  
podejmie inspektor w sprawie pozwolenia na użytkowanie obiektujaldm jest sieć  kanalizacji 
sanitarnej; 
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- w związku z zakończeniem projektu pn. ,Cyfrowa Gmina - Wsparcie dzieci z rodzin 
pegeerowskich w rozwoju cyfrowym - Granty PPGR" pracownik gminy dostarcza 
korespondencj ę  do osób, które otrzyma ły laptopy; jest to informacja o regulaminie jaki zosta ł  
stworzony który dotyczy podtrzymania trwałości projektu przez grantobiorców, czyli osoby 
które otrzymały sprzęt w postaci laptopów 

- Komenda Powiatowa Policji w Świdwinie zwróciła się  z wnioskiem o udostępnienie list 
beneficjentów ostatecznych sprz ętu komputerowego wraz z numerami seryjnymi w ramach 
programu pn. „Cyfrowa Gmina - Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju 
cyfrowym - Granty PPGR" 

- w dniu 28 listopada br. Wójt podpisa ł  umowę  na sprzedaż  energii elektrycznej dla potrzeb 
oświetlenia ulicznego; dzi ęki temu gmina może złożyć  oświadczenie odbiorcy 
uprawnionego w celu zamrożenia cen energii elektrycznej; w dalszym ci ągu nie ma oferty 
na obiekty czyli na szko ły i świetlice; 
Kierownik poprosił  o przekazywanie informacji mieszkańcom o tych zamrożonych cenach 
energii dla osób fizycznych, czyli tek dla gospodarstw domowych na poziomie taryfy z 
1.01.2022 r. która b ędzie miała zastosowanie do 2000 kilowatogodzin dla gospodarstw 
domowych, 2600 kilowatogodzin je żeli w danym gospodarstwie domowym zamieszkuje 
osoba która posiada umiarkowany b ądź  znaczny stopień  niepełnosprawności oraz 3 
megawatogodziny w przypadku jeżeli mamy do czynienia z Kartą  Dużej Rodziny bądź  z 
rolnikami. Ważne jest, żeby ci odbiorcy uprawnieni niezwłocznie złożyli oświadczenie do 
swojego sprzedawcy energii, ale nie pó źniej niż  do 30 czerwca przysz łego roku. Jeśli chodzi 
o zamrożenia stawek Urząd Gminy udostępnił  na swojej stronie informacje dla ma łych, 
mikro i średnich przedsiębiorstw, te ich też  dotyczy możliwość  zamrożenia cen. 

- w listopadzie dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej dla zamówienia polegaj ącego na 
odbiorze odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Swidwin; 
Firma ATF, która nie uzyskała wystarczaj ącej liczby punktów żeby ich oferta by ła ofertą  
najkorzystniejszą  złożyła odwołanie do Prezesa MO; gmina przekaza ła do Krajowej Izby 
Odwoławczej dokumentacj ę  postępowania i oczekuje na wyznaczenie terminu wokandy; 
odwołanie wpłynęło w terminie, w dniu 23 listopada, natomiast Krajowa Izba Odwo ławcza 
zgodnie z ustawą  ma 15 dni na rozpatrzenie odwo łania; 

- na stronie urzędu gminy zamieszczono informacje, że poszukuje się  chętne osoby do 
realizacji inwestycji która polega na termomodernizacji budynków mieszkalnych; w 2019 r. 
napisany był  wniosek, który dotyczy ł  możliwości pozyskania środków finansowych na 
termomodernizacje dla mieszka ńców gminy; 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko poinformował, że na podstawie umowy podpisanej z 
Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego gmina realizowa ła dwa granty sołeckie. Jeden 
grant sołecki, który został  już  zrealizowany i stosowne sprawozdanie zosta ło złożone do Marszałka. 
Dobiegaj ą  końca prace przy drugim grancie so łeckim, który stal pod znakiem zapytania, zagro żenia 
jego realizacji, ponieważ  koszty były źle oszacowane, jak również  prace w dużym stopniu podrożały 
od momentu złożenia wniosku. Jednak prace są  już  na ukończeniu, grant sołecki nie przepad ł, został  
zrealizowany i du że podziękowania dla wszystkich osób które by ły zaangażowane przy jego 
realizacji. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawił  informaZidwinz  działalności Referatu Rolnego, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami UG 	w okresie między sesjami: 

- w dniu 02.12.2022 r. zostanie podane do wiadomo ści publicznej ogłoszenie o kolejnych 
przetargach nieograniczonych na sprzeda ż  działek budowlanych przeznaczonych pod 
zabudowę  jednorodzinną  położonych w miejscowości Krosino 

- w dniu 02.11.2022 r. podpisano akt notarialny na sprzeda ż  nieruchomości położonej w 
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Rusinowie stanowiącej działkę  gruntu o pow. 0,0458 ha; sprzeda ż  poprzedzona by ła 
przeprowadzeniem przetargu ustnego ograniczonego dla wspó łwłaścicieli sąsiedniej 
nieruchomości 

- podano do publicznej wiadomości ogłoszenie o przetargu nieograniczonym na sprzeda ż  
działki nr 375/5 o powierzchni 1,0520 ha zabudowanej budynkiem byłej szkoły w 
miejscowości Rusinowo; przetarg zaplanowano na 15.12.2022 r.; cena wywo ławcza 
nieruchomo ści: 4 14.000,00 zł  

- w dniu 12.10.2022 r. do Wójta Gminy Świdwin wpłynął  kolejny wniosek mieszkańca 
Klępczewa o wydzierżawienie przybudówki zlokalizowanej przy budynku nr 19 w 
Klępczewie zajmowanego przez OSP; przybudówka ma zosta ć  wykorzystana jako skład 
opału; dotąd użytkowana była przez wnioskodawc ę  bezumownie 

- w dniu 17.11.2022 r. Gmina Świdwin podpisała umowę  na usługę  polegającą  na transporcie, 
składowaniu i dystrybucji węgla zakupionego przez Gminę  po cenach preferencyjnych; 
węgiel będzie składowany na ulicy Szczecińskiej 3 w Swidwinie 

- w dniu 25.11.2022 r. Gmina Świdwin podpisała umowę  z Węglokoks S. A. z siedzibą  
w Katowicach na sprzedaż  węgla kamiennego po preferencyjnych cenach 

- Mieszkańcy Gminy, którzy są  zainteresowaniu preferencyjnym zakupem węgla proszeni są  
o składanie wniosków w Centrum Usług Społecznych na ulicy Ko ściuszki 15 w Swidwinie; 
uprawnionymi do zakupu węgla po preferencyjnych cenach s ą  osoby fizyczne, które 
spełniają  warunki uprawniaj ące do otrzymania dodatku węglowego; węgiel będzie 
sprzedawany po preferencyjnej cenie 1750,00 z ł  za tonę  

- do dnia 30.11.2022 r. podmioty uprawnione mog ą  składać  do Wójta Gminy Świdwin 
wnioski o przyznanie jednorazowego dodatku dla podmiotów wra żliwych; do podmiotów 
tych należą  m. in. ośrodki zdrowia udzielaj ące usług w ramach NFZ,jednostki organizacyjne 
pomocy społecznej, czy podmioty systemu o światy; dodatek ten przys ługuje w przypadku, 
gdy podmioty te ponoszą  koszty zakupu węgla kamiennego, peletu drzewnego albo innego 
rodzaju biomasy, gazu skroplonego LPG albo oleju opa łowego, wykorzystywanych na cele 
ogrzewania, w związku z wykonywaniem przez te podmioty ich podstawowej dzia łalności 

- pracownicy Referatu odpowiedzialni b ędą  również  za przyjmowanie wniosków o wypłatę  
rekompensat dla przedsi ębiorstw energetycznych, w tym także wspólnot i spółdzielni 
mieszkaniowych 

- w dalszym ciągu swoje działania informacyjne i doradcze prowadzi Gminny Punkt 
Konsultacyjno-Informacyjny w ramach Programu priorytetowego „Czyste Powietrze"; 
punkt informuje także o możliwości skorzystania z innych programów NFO ŚiGW na 
wymianę  źródeł  ciepła w zależności od rodzaju nieruchomo ści, która ma zostać  objęta 
wnioskiem 

- na dzień  25.11.2022 r. deklaracj ę  dotyczącą  źródeł  ciepła i spalania paliw złożyło około 94% 
właścicieli budynków i lokali uwzgl ędnionych w punktach adresowych znajduj ących się  na 
terenie Gminy Świdwin; aktualnie trwa weryfikacja nieruchomo ści, których właściciele 
dotąd nie złożyli deklaracji; za niedopełnienie obowiązku złożenia deklaracji w terminie 
grozi grzywna 

- Wójt Gminy Świdwin przypomina o konieczno ści przeprowadzania przez osoby posiadaj ące 
kwalifikacje kominiarskie okresowych kontroli źródeł  ogrzewania, zgodnie z przepisami 
wydanymi na podstawie art. 13 ust 1 i 2 ustawy z 24 sierpnia 1991 r. o ochronie 
przeciwpożarowej 

- w dniu 14.11.2022 r. wolontariuszki dzia łające w Stowarzyszeniu „Przyjaciele Zwierz ąt" w 
Świdwiie oraz inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami UG Świdwin 
poprowadzili spotkanie informacyjne dla przedszkolaków oraz dzieci z klas I-III w szkole w 
Lekowie dotyczące prawidłowego postępowania z bezdomnymi zwierz ętami 

- Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami bierze udzia ł  w cyklu bezpłatnych 
szkoleń  dotyczących opieki nad zwierz ętami bezdomnymi w związku z Akcj ą  Kastracja 
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przygotowaną  przez Fundacj ę  Zwierz z Warszawy; szkolenia maj ą  na celu pomoc gminom 
w przygotowaniu programów opieki nad zwierz ętami bezdomnymi i zapobieganiu 
bezdomności oraz przedstawienie zasad Akcji Kastracja 

- Urząd Gminy Świdwin stwarza możliwość  uzyskania bezgotówkowego dofinansowania 
zadania polegającego na usunięciu wyrobów zawieraj ących azbest ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej; firma wybrana w 
zapytaniu ofertowym odbierze wyroby zawieraj ące azbest; jedynym kosztem dla 
mieszkańców będzie montaż  nowego pokrycia dachowego; termin sk ładania wniosków do 
31 stycznia 2023 roku 

- w dniu 22.11.2022 r. w odpowiedzi na pisma Gminy Świdwin złożone na podstawie 
wniosków mieszkańców, dot. przej ęcia działek drogowych na terenie osiedla budynków 
wielorodzinnych w miejscowo ści Kiępczewo i Oparzno wp łynęły pisma KOWR 
informujące o rozpoczęciu procedury przekazania dróg w Kłępczewie oraz o prowadzonym 
w dalszym ciągu postępowaniu w sprawie założenia księgi wieczystej dla drogi w Oparznie 

- Spółdzielnia Eksploatacyjna „MEWA" z siedzib ą  w Klępczewie złożyła do Wójta Gminy 
Swidwin wniosek o przekazanie na rzecz Gminy Swidwin hydroforni oraz oczyszczalni 
ścieków; aktualnie trwaj ą  analizy dokumentów 

- trwa przebudowa drogi Wojewódzkiej nr 152 na odcinku Świdwin-Połczyn-Zdrój; 
rozpoczęto również  przygotowania do przebudowy niniejszej drogi na odcinku Swidwin-
Starogard. 

Ad. 8. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że pytała się  Marszałka Województwa Pana Stanis ława 
Wziątka, czy będzie możliwość  pozyskania plytek z chodników podczas remontu drogi 
wojewódzkiej w Klępczewie do wyłożenia koło straży. Przy rozmowie by ł  też  Zastępca Wójta, a 
Pan Marszałek odpowiedział, że jest taka możliwość  i żeby gmina wystosowa ła odpowiednie pismo 
do Zarządu, a oni kafle przekażą . 

Następnie radna zapytała, czy jest możliwość  by gmina sprawdzi ła, jakie domostwa nie złożyły 
deklaracji o źródłach ciepła, ponieważ  jest dużo osób starszych, które nie wiedz ą  o takich 
deklaracjach. Czy jest mo żliwość  żeby to sprawdzić  i podać  sołtysom, wtedy byłaby możliwość  
dotarcia do tych osób. 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że usłyszała, że spółka GZGK grodzi w Cieszeniewie plac. 
Radna powiedziała, że zgłosiła się  do Prezesa (3ZGK podczas realizacji grantu so łeckiego czy nie 
byłby w stanie jako spó łka zrobić  siatki i ogrodzenia na tym placu. Wtedy odpowiedziano, że 
kategorycznie nie. 
Radna stwierdziła, że dobrze że przyszła na sesj ę, bo dowie się  co dzieje się  w Cieszynie z granatem 
sołeckim. Dodała, że jeżeli były jakieś  trudności to zapraszano j ą  do gminy, nawet z drugim radnym 
do Pana Wójta na rozmowy by szukać  oszczędności, bo grant może nie doj ść  do skutku. Pani radna 
szukała tych oszczędności i je znalazła, ale na tym skończyła się  współpraca. Powiedzia ła, że do 
dnia dzisiejszego nie wie co się  dzieje z grantem, tym bardziej że z Panem Sekretarzem by ła 
umówiona że posiada cztery osoby skazane i trzech pracowników i jest w stanie cokolwiek zrobi ć, 
czy z piachem, czy z innymi pracami. Jednak do dnia dzisiejszego nie dosta ła żadnej informacji 
kiedy będzie folia, kiedy będzie piasek, kiedy będzie grodzenie. Jedyne co radna za łatwiła to 
koparkę  i wtedy wiedziała kiedy będzie wykopany dół. Powiedziała, że z dzisiejszego zdj ęcia na 
Facebooku widzi, że prace idą  całą  parą. Stwierdziła, że mieszkańcy też  nie mieli możliwości 
wykazania się  żeby pomóc, bo nic nie wie i nie widziała projektu. Dzisiaj dowiedziała się, że 
realizacja grantu zmierza ku ko ńcowi. Pani radna podziękowała, że bez jej pomocy posz ło to 
sprawnie. 
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Następna sprawa to działka przekazana kiedyś  przez KOWR. Działka została przejęta na potrzeby 
Ćwiczebne straży. Radna zapytała, czy ten teren należy teraz do straży, czy to jest gminy? Czy 
strażacy mają  wystąpić  o użyczenie tego terenu? Radna powiedzia ła, że okazuje się  że pieniądze 
sołeckie idą  na ogrodzenie tego terenu i pono ć  w poniedziałek jest odbiór tego ogrodzenia. Radna 
zapytała jak to jest, że zagospodarowali ten teren, a stra żacy go nie dostaną, bo gmina zarządzi że 
ten teren zostanie przekazany dla kogo ś  innego. Dodała, że ostatnio otrzymali pismo, z którego 
wynika że nawet budynku murowanego straż  nie ma w użyczeniu. Powiedziała, że otrzymała pismo 
od byłego prezesa OSP, że w 2012 r. jak świetlica została przeniesiona do obecnego SDS, to obecny 
Pan Sekretarz i Pan M.Patyk przyjechali do Prezesa z pismem, że gmina świdwin zezwala na 
użytkowanie dla OSP w Klępczewie budynku po byłej świetlicy. Prezes podpisał, że przyj ął  
budynek w użytkowanie. Natomiast teraz napisano do strażaków, że jeżeli nie podejmą  decyzji 
odnośnie budynku, który jest niby przeznaczony na opa ł, to decyzję  podejmie Wójt w sprawie 
budynku murowanego oraz przybudówki. Radna jest ciekawa dlaczego gmina tak ch ętnie nie 
uczestniczyła w tej świetlicy jak było tam dużo pracy, jak doprowadzano j ą  do świetności. A teraz 
dobrze jest napisać , że Wójt podejmie decyzj ę  co zrobić  z tym budynkiem. Radna powiedzia ła, że 
nie wie o co chodzi z budynkiem gospodarczym, tym bardziej że w 2018 r. to gmina wystąpiła do 
straży z zapytaniem oto żeby wydali jakąkolwiek decyzj ę  w stosunku do tej przybudówki. Odpisano 
wtedy Panu Wójtowi. Radna najpierw dosta ła pismo jako sołtys i rada so łecka, i uważała że nie jest 
kompetentna odpowiadać  na to pismo, więc skontaktowała się  z zarządem straży. Zarząd straży 
zdecydował, że skoro nie ma współpracy z pani ą  użytkującą  przybudówkę  to należy ją  rozebrać . 
Jeżeli powstała tam świetlica, gdzie jest kuchnia i łazienka w której nie ma żadnej wentylacji, a pani 
nie wpuściła strażaków, żeby cokolwiek tam zrobi ć  to postanowili, żeby rozebrać  tę  przybudówkę . 
Itak od 2018 r. toczy się  bój o przybudówkę . 
W tym roku w czerwcu prawdopodobnie ta pani dosta ła pismo z gminy, chocia ż  zapewniano radną  
że już  od 2018 r. pisma z gminy były do niej wysyłane. W czerwcu 2022 r. pani mia ła sama rozebrać  
tę  przybudówkę . Radna powiedzia ła, że dostawała informacje telefoniczne od pracowników urz ędu, 
że już  można rozebrać  przybudówkę. W lipcu br. przekazano jeszcze wiadomo ść  żeby poczekać, bo 
pani chce zabrać  dach z przybudówki. Natomiast od sierpnia co ś  się  zmieniło. Radna zapytała, czy 
próbuje się  manipulować  strażakami, by ich skłócić? Powiedziała, że jeżeli Wójt uważa, że to jest 
jego budynek to niech sam podejmie decyzj ę, anie próbuje zastraszać  w każdym piśmie, że zabierze 
świetlicę . 

Pani Agnieszka Tokarska poprosiła, czy może się  dowiedzieć  kto jest właścicielem przystanku 
autobusowego przy drodze powiatowej mi ędzy Oparznem, a skrętem w kierunku Goli, ponieważ  
ten przystanek wymaga dużego remontu, dach częściowo ma ubytki i przecieka. A je śli gmina nie 
jest właścicielem to może należałoby zlecieć  właścicielowi remont, bądź  rozebrać  go jeżeli nie jest 
potrzebny i nie spełnia swojej funkcji. 
Następna sprawa zgłoszona przez radną  to bardzo duży ubytek asfaltu na drodze powiatowej po 
prawej stronie ze Starego Przybys ławia w kierunku Oparzna. W dzień  jest on widoczny, natomiast 
w świetle nocnym, a zwłaszcza w trakcie deszczu stwarza niebezpiecze ństwo dla kierowców. 

Ad. 9. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań  i wniosków. 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnej Pani Bo żeny Wieczorek 
odnośnie płytek z rozbiórki drogi wojewódzkiej powiedzia ł, że nie uczestniczy ł  przy rozmowie z 
Marszałkiem Panem Stanisławem Wziątkiem. Natomiast z dokumentów z wojewódzkiego zarz ądu 
dróg wynika, że ten materia ł  staje się  własnością  firmy, która wygra ła przetarg-wykonawcy. 

13 



Przekazanie placu budowy nastąpiło pod koniec października i od tego czasu maj ątkiem, który tam 
jest zawiaduje wykonawca. Jeżeli Pan Marszałek da radę  to załatwić  to jak najbardziej, jednak z 
pism od wojewódzkiego zarz ądu dróg wynika, że ten materiał  jest własnością  wykonawcy. Wójt 
dodał, że jeżeli Zastępca uczestniczył  w rozmowie to też  się  wypowie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnej Pani Bożeny Wieczorek 
odnośnie deklaracji tych, którzy ich me z łożyli powiedział, że nie potrafi odpowiedzieć  w chwili 
obecnej na pytanie, bo musi porozmawia ć  z panią  mecenas, czy to nie jest udost ępnianie danych 
osobowych. W związku z tym odpowiedź  zostanie przekazana po konsultacji z pani ą  mecenas. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnej Pani Bo żeny Wieczorek 
odnośnie czy spółka GZGK grodzi plac powiedział, że ten plac za strażą  tak jak wiele dzia łek które 
były zapisane w studium musia ła mieć  przeznaczenie, udokumentowanie i uzasadnienia w jakim 
celu jest przejmowane. Wójt stwierdzi ł, że część  tych uzasadnień  było po to by te działki przej ąć , 
które są  atrakcyjne bo s ą  w centrach miejscowości. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnej Pani Bożeny Wieczorek 
odnośnie budynku powiedział , że tak się  ostatnio dzieje, że konflikty międzyludzkie w sołectwie 
próbuję  się  rozwiązać  rękoma Wójta. Dodał, że ja nie ma interesu w tym żeby wspierać  jedną, czy 
drugą  stronę, a chce jasnej, czytelnej informacji do czego to ma s łużyć . Wplątywanie urzędu i Wójta, 
żeby zajął  stanowisko nie jest zasadne. Wójt poprosi ł  o uzupełnienie informacji Pana Sekretarza, 
któremu przekazał  pilotowanie tych spraw, by nie by ć  posadzanym o stronniczo ść . Wójt mówił  o 
wniosku, który został  złożony przez mieszkańca i żeby się  ustosunkować  to musi być  jakiś  ciąg 
dokumentów, które dzi ś  funkcjonują . 

Wójt przypomniał  radnej Bożenie Wieczorek, że do remontu świetlicy gmina też  dokładała, ale nie 
potrafi powiedzieć  jaka to była kwota. Dodał, że za remont świetlicy dziękował  mieszkańcom 
Klępczewa, radnej, która by ła bardzo mocno w to zaangażowana oraz strażakom. Ale nie można 
zarzucać  gminie, że nic do remontu nie dołożyła, bo to jest nieprawda. Na pewno jest mo żliwe 
sięgnięcie do historii i wyciągnięcie faktur co zostało zakupione. Natomiast nikt nie mówi ł  o zaborze 
tej świetlicy i nie wie skąd w ogóle taki pomysł . Wójt stwierdził , że to może być  jakaś  rozgrywka. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadając na zapytanie radnej Pani Agnieszki Tokarskiej 
odnośnie przystanku powiedział , że Pan L.Pugacz odpowie, czy jest to przystanek przy drodze 
powiatowej. A odnośnie ubytku w asfalcie Wójt poprosi ł  radnych powiatowych o interwencj ę  w 
tym temacie, a gmina wystosuje pismo do zarz ądu dróg. 

Pan Łukasz Pugacz odnośnie przystanków wyjaśnił, że miejsce które nazywane jest przystankiem 
należy do powiatu czyli do zarządcy drogi, natomiast wiaty leżą  w gestii gminy. Kierownik 
powiedział, że po sesji spotka się  z radną  i porozmawiaj ą, również  na temat ubytku w drodze, 
ponieważ  zostanie złożone stosowne do Powiatowego Zarządu Dróg w celu uzupe łnienia ubytku. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko uzupełniając wypowiedź  Wójta jeżeli chodzi o kwestię  
budynku przy OSP w Kl ępczewie odczytał  pismo Wójta z dnia 22.11.2022 r. skierowane do 
Komendanta Gminnego OSP Pana Sławomira Buniaka, które wyja śnia całą  sprawę. Dodał, że 
sprawę  tę  prowadziła Pani Kierownik, która odesz ła na emeryturę, a aktualnie prowadzi to referat 
rolny Pani Izabela Orenczak. 
Po odczytaniu pisma Sekretarz powiedzia ł , że nigdzie w piśmie nie ma słowa o tym, że budynek 
zostanie zabrany OSP Kl ępczewo. Dodał, że sprawę  analizowała Pani Mecenas i stwierdzi ła, że ten 
dokument o którym radna informowa ła, że on i Pan M.Patyk zawieźli do Pana Kieruzela me stanowi 
żadnego prawa do użytkowania lokalu. Sekretarz powiedzia ł , że nie przypomina sobie takiej 
sytuacji. W związku z tym, żeby to uregulować  należy podpisać  stosowną  umowę. Sekretarz 
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poinformował , że w tym roku Gmina Świdwin takie umowy podpisywa ła na zadania finansowane 
przez straże, żeby można było to robić  zgodnie z prawem oraz regulowane są  sprawy związane z 
prawem do użytkowania budynków, czy pomieszcze ń  tzw. strażnic. W związku z tym, że w dniu 
12.10.2022 r. wpłynął  do Wójta wniosek o uregulowanie sprawy przybudówki, która przez 
kilkadziesiąt lat była użytkowana przez mieszkańca i osobę  prowadzącą  działalność  w Klępczewie, 
Pan Wójt poprosił  o ostateczną  decyzję  straży w Klępczewie. W przypadku braku decyzji, nie ma 
żadnych dokumentów, które stanowi ą  o tym, że straż  może tym dysponować  i wtedy ostateczną  
decyzj ę  podejmuje Wójt Gminy Swidwin. 
Jeżeli chodzi o grant sołecki to na podstawie stosownej umowy podpisanej przez Pana Wójta, 
regulamin konkursu Marsza łka Województwa Zachodniopomorskiego „Granty so łeckie" mówi 
wyraźnie, że inicjatywa jest po stronie so łectwa, natomiast jeżeli chodzi o kwestię  
odpowiedzialności i realizacji to jest ona po stronie Gminy Swidwin, bo ona ponosi pe łną  
odpowiedzialność  za to żeby dane urządzenia były certyfikowane, zamontowane zgodnie z prawem, 
bo jest to miejsce użyteczności publicznej. Sekretarz stwierdzi ł , że jeżeli Pani Sołtys nie wie o tym, 
że grant się  realizuje i kończy to zaprosi ł  ją  jutro z grabiami, bo trwaj ą  prace ukończeniowe i 
potrzebne są  ręce do pracy, ponieważ  na razie pracowa ły tam maszyny. Sekretarz powiedzia ł , że 
projekt, który by ł  z inicjatywy Pani Sołtys niestety nie dało się  zrobić  przy udziale tylko rąk, bo 
musiały tam być  wykonane prace ziemne. A wi ęc koparka, firmy które posiadaj ą  uprawnienia jeżeli 
chodzi o montaż  danych urządzeniem. Niestety firma wskazana przez Pani ą  Sołtys nie podj ęła się  
realizacji montażu piłkochwytów 4-metrowych, a więc gmina znalazła firmę  która posiada 
doświadczenie, która posiada również  możliwości terminowe, żeby to zrealizować  do końca 
listopada. Stosowne elementy zosta ły zamontowane zgodnie z zasad ą  bezpieczeństwa, posiadają  
certyfikaty, piasek w dniu wczorajszym i dzisiejszym jest wo żony i potrzeba miejscowych 
mieszkańców sołectwa Cieszyno, żeby to jutro uporządkować, bo pracownicy gminy, świetlic i hali 
sportowej pracuj ą  przy tym, żeby zdążyć  w terminie. Sekretarz powiedzia ł, że można jutro zajechać  
bo od rana będą  trwały prace porządkowe. Odnośnie grantu doda ł, że nie dało się  boiska zrealizować  
za 15.000 zł, czyli za wkład tylko i wyłącznie Urzędu Marszałkowskiego. Środki sołeckie w 
wysokości ok.6000 zł  i duże zaangażowanie gminy także finansowe w to żeby zrealizować  zadanie. 
Natomiast należało zmieścić  się  w 30.000 zł, żeby spełnić  warunki konkursu. Sekretarz doda ł, że 
stosowne sprawozdanie Pani Sołtys też  będzie zobowiązana podpisać, aby je złożyć . Najważniejsze 
jest to, że grant nie jest zagro żony, zrealizowany i w ciągu paru dni zostanie oddany do u żytku. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że Ochotnicza Straż  Pożarna w Klępczewie ma swoje tradycje, 
a 2-3 lata temu by ła rocznica powstania stra ży. Natomiast teraz przysłuchuje się, że nie mają  oni 
dokumentów na użytkowanie strażnicy. Kiedyś  straż  za dobrych czasów dzia łała przy PGR, ale 
czasy się  skończyły i musiała przej ść  pod sztandary gminy i do tej pory istnieje, a kwestia że na 
posiadanym dokumencie nie ma użytkowania wieczystego, ale są  tam podpisy. Ten dokument jest 
namiastką  tego, że budynek należy do straży w Klępczewie. Radny powiedzia ł, że straż  w 
Klępezewie istnia ła, istnieje i będzie istniała, a to jest dokument który o tym mówi. Stra ż  z PGR 
dostała samochód i świetlicę  i ze środków PGR była finansowana. Te czasy si ę  skończyły i przejęła 
to gmina. A teraz nie mo żna mówić , że nie mają  gdzie się  podziać, bo to nie jest przekazane 
formalnie. Radny stwierdził , że to jest kpina. 

Pan Rafał  Terlecki zapytał  Panią  Bożenę  Wieczorek, czy chodzi jej o tę  rozmowę  którą  odbyli 
telefonicznie i zarzut dotyczący nie wykonania ogrodzenia? 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że to nie zarzut tylko dzwoni ła do Prezesa, czy GZGK nie 
mógłby wykonać  ogrodzenia, bo szukali oszczędności. Wtedy Prezes odpowiedzia ł , że w żadnym 
wypadku. 

Pan Rafał  Terlecki powiedział, że to może wynikać  z jakiegoś  niezrozumienia, bo doskonale 
pam jęta tę  rozmowę  i pamięta, że radna dysponowała jakąś  rażąco niską  kwotą  w stosunku do 
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zakresu prac, który trzeba by ło wykonać . Dodał, że gminny zakład gospodarki komunalnej jako 
spółka komunalna, której jedynym w łaścicielem jest Gmina Swidwin, jak najbardziej z ch ęcią  
pomaga czy poszczególnym so łectwom, czy gminie jeżeli są  jakieś  prace do wykonania, bo to s ą  
obopólne korzyści. Często wykonuj ą  prace, których nikt inny nie chce wykonać, czyli jakieś  
wykoszenia, jakieś  drobne prace porządkowe na wsi, czy drobne prace naprawcze, konserwatorskie, 
a w zamian otrzymuj ą  uczciwe wynagrodzenie. Prezes powiedział, by od nich nie oczekiwa ć  że będą  
wykonywać  jakieś  prace remontowe, czy prace budowlane za cen ę  która me oddaje charakteru tych 
prac. Podziękował  gminie za różnego rodzaju zlecenia i to co dla niej te ż  są  zobligowani 
wykonywać, ale poprosił  by od nich nie oczekiwać  że będą  musieli realizować  deficytowe 
inwestycje. Prezes powiedzia ł, że z tego co pami ęta to w grę  wchodziła kwota tysiąca kilkuset 
złotych. 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że to była kwota 2000 zł . 

Pan Rafal Terlecki powiedział, że 2000 zł  za podstawienie piłkochwytów, a wie że jakaś  najniższa 
oferta firmy prywatnej dotyczy ła wartości 3-4 razy większej, więc kilku tysięcy za taką  pracę . 
GZGK nie specjalizuje si ę  w tym i dlatego takich prac nie chcia ło się  podjąć . Natomiast nie wynika 
to ze złośliwości tylko z kalkulacji, że prace te by łyby dużo więcej warte niż  kwota, którą  radna 
dysponowała. Prezes zagwarantował  dalszą  pomoc ze swojej strony jeżeli jakieś  drobne prace 
montażowe, czy budowlane w ramach możliwości mogą  wykonać . 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że to była pierwotna kwota, bo taką  otrzymała informację  w 
gminie, że tyle środków może przeznaczyć. Dodała, że z tego co wie to inna firma wykona ła te prace 
za 5000 zł . 

Pan Rafał  Terlecki powiedział, że on takiej wiedzy nie mia ł, a radna proponowa ła kwotę  2000 zł, 
a wówczas uzna ł  że za te pieniądze nie są  w tego wykonać . 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk w ramach uzupełnienia odnośnie tematu płytek 
chodnikowych, który poruszyła radna powiedział, że rzeczywi ście takie spotkanie mia ło miejsce w 
Lekowie, gdzie nastąpiło podpisanie umów na realizacj ę  gratów sołeckich. Na spotkaniu był  obecny 
Marszałek Województwa Pan Stanis ław Wziątek i w luźnej rozmowie gmina zobowiązała się  żeby 
napisać  pismo z prośbą  o przekazanie płytek z terenu budowy, zgodnie zreszt ą  z pomysłem Pana 
Marszałka. Gmina otrzymała odpowiedź  negatywną, czyli materiał  który będzie demontowany 
podczas budowy drogi przechodzi na w łasność  wykonawcy który realizuje to zadanie. Odpowiedź  
jest dostępna w referacie rolnym do wglądu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie, czy OSP Rusinowo, OSP Oparzno, 
OSP Bierzwnica i OSP Ząbrowo, czy pozostałe jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych maj ą  
zawarte z gminą  umowy użytkowania bądź  użyczenia strażnic? 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że sprawę  analizowała Pani Mecenas 
jaka jest decyzyjno ść  straży jeżeli chodzi o OSP Klępczewo w sprawie tej strażnicy, czy 
przybudówki znajdującej się  za strażnicą, ponieważ  Komendant Gminny OSP Pan S ławomir Buniak 
poinformował  o tym, że straż  nie posiada żadnej takiej umowy. Sekretarz poinformował, że OSP 
Ząbrowo taką  umowę  posiada i to jest w gestii ka żdego naczelnika, aby to uregulować . Natomiast 
nie potrafi odpowiedzie ć, czy pozostałe straże takie umowy posiadaj ą. Dodał, że chyba radny Pan 
Krzysztof Kaszuba nie zrozumia ł  tematu, bo to jest tylko kwestia decyzji i uregulowania sprawy, 
podpisania umowy użyczenia. Powiedzia ł, że często zdarza się , że stowarzyszenia lub koła 
gospodyń  wiejskich zgłaszają  się  do Wójta z wnioskiem o możliwość  użyczenia lokalu do celów 
działalności statutowej, o tyle stra ż  OSP Klępczewo nie posiada tytu łu do dysponowania tym 
lokalem. W związku z tym Pani Mecenas poprosi ła o stanowisko straży w tej sprawie i takie pismo 
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zostało skierowane do OSP Kłępczewo. Tylko i wyłącznie o stanowisko w sprawie, czy są  za tym, 
żeby wyrazić  zgodę  na podpisanie umowy użyczenia tego lokalu do działalności statutowej. Wobec 
tego, że takiej umowy nie ma, a dokument który by ł  w posiadaniu pana naczelnika, czy prezesa to 
nie jest żadna umowa użyczenia. Te sprawy s ą  na bieżąco regulowane i to jest tylko kwestia 
określenia się, zagłosowania podczas walnego zebrania i koniec tematu. Stosowna umowa zostanie 
przygotowana i podpisana mi ędzy Panem Wójtem a Prezesem. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że rokrocznie w maju Wójt 
przedstawia radzie raport o stanie gminy, gdzie wykazuje mi ędzy innymi budynki i wszystkie 
strażnice OSP. Jeżeli one nie są  strażnicami tylko świetlicami, to na jakiej zasadzie s ą  wymieniane 
jako strażnice? Przewodnicząca powiedziała, że ma wrażenie, że dochodzi tu do jakiej ś  kuriozalnej 
sytuacji, gdzie oczekuje się  od strażaków, żeby wypowiedzieli się, czy chcą  korzystać  ze strażnicy, 
a jak nie ze strażnicy to z czego. Stwierdzi ła, że to pismo jest tak sformu łowane, że jedyne co 
powoduje, to podburzanie emocji i nic wi ęcej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że takie podburzanie emocji to jest te ż  właśnie obecny 
punkt porządku obrad „odpowiedzi na zapytania i interpelacje", ale okazuje si ę  że powrócono do 
punktu wcześniejszego. To akurat można odczytać  jednoznacznie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że z odpowiedzi które Pan Wójt 
udzielił  wynika zupełnie inny obraz niż  jest faktyczny, dlatego nale ży kontynuować  dyskusję  żeby 
wyjaśnić  całą  sprawę  co do zapytań  i interpelacji. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że w takim razie Pani Przewodnicz ąca powinna 
następnym razem sformu łować  inaczej program sesji, który jest przeg łosowany i który powinien 
być  realizowany. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że wyłączną  kompetencj ą  
przewodniczącej rady jest organizowanie jej pracy i prowadzenie obrad, wi ęc tylko i wyłącznie do 
decyzji Przewodniczącej należy, czy komuś  udziela głosu w tym punkcie, czy nie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że w tej chwili jest punkt programu dotyczący 
odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że treść  punktu nie zabrania 
Przewodniczącej udzielić  głosu komukolwiek w tym punkcie i zamkn ęła dyskusję . 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAŁ  

1. Podj ęcie uchwaly w sprawie przyj ęcia Programu wspó łpracy Gminy Świdwin z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadz ącymi dzia łalność  
pożytku publicznego na 2023 rok. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyj ęcia 
Programu współpracy Gminy świdwin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność  pożytku publicznego na 2023 rok (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 4 
do protokołu). 

Uchwała Nr XL V/346/2022 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Świdwin z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku 
publicznego na 2023 rok została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
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2. Podj ęcie uchwa ły w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin i przekazania go do zaopiniowania 
organowi regulacyjnemu. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie przyj ęcia 
projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin i 
przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 6 
do protokołu). 
Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko poinformował , że autor uchwa ły zgłosił  autopoprawkę  
do projektu uchwały poprzez dodanie *3. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wyjaśniła, że po konsultacji z panią  mecenas autor 
uchwały wprowadzi ł  do projektu uchwa ły *3.  Uzasadnieniem jest fakt, że wcze śniej nie było zapisu 
o utracie mocy uchwa ły w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu, któr ą  rada podj ęła w czerwcu 
2022 r., a bez tego zapisu by łyby w obiegu prawnym dwa projekty regulaminów. Następnie 
Przewodnicząca zadała pytanie, czy kto ś  z radnych jest przeciw wprowadzeniu poprawki do 
projektu uchwały? 
Wobec braku sprzeciwu radnych poprawka zosta ła naniesiona poprzez aklamacj ę . 

Uchwała Nr XLV/347/2022 w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin i przekazania go do zaopiniowania organowi 
regulacyjnemu zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 7 do protoko łu). 

3. Podj ęcie uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy (treść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XLV/348/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 
do protokołu). 

4. Podj ęcie uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL V/349/2022 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 11 
do protokołu). 

S. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wyra żenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XŁV135012022 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 13 
do protokołu). 
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6. Podj ęcie uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 14 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XLV/35112022 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 15 
do protoko łu). 

7. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 16 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL V/352/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 
została przyj ęta jednogło śnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 17 
do protoko łu). 

8. Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zwi ększenie dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli w wysoko ści wyższej niż  określona w ustawie o finansowaniu zada ń  
oświatowych. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyra żenia 
zgody na zwiększenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli w wysoko ści wyższej niż  określona w 
ustawie o finansowaniu zadań  oświatowych (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 18 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL V/353/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli w wysoko ści wyższej niż  okre ś lona w ustawie o finansowaniu zadań  oświatowych 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 
do protoko łu). 

9. Podj ęcie uchwa ły w sprawie wysoko ści i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawił  projekt uchwały w sprawie wysoko ści i 
zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadz ących żłobki lub kluby 
dziecięce na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 20 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że zgodnie z uwagami radnych z 
posiedzenia komisji w załącznikach do uchwa ły przy liczbie dzieci zosta ło dopisane sformu łowanie 
„z terenu Gminy Swidwin", aby by ło jasne że dotacja jest udzielana tylko i wy łącznie na dzieci 
zamieszkuj ące teren Gminy Swidwin. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że w uzasadnieniu nale żałoby podkreślić  że dotacja ta wp łynie na 
obniżenie czesnego za dziecko, żeby to by ło zrozumiale dla mieszkańców. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że taki zapis nie jest mo żliwy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że rada nie b ędzie zmieniać  
uzasadnienia. Rada nie ma możliwości zapisać , że ta dotacja wp łynie na obniżenie czesnego. 
Dodała, że jest po rozmowie z jednym z organów prowadz ących taki punkt opieki i z jego strony 
padło zapewnienie, że dzieci z terenu Gminy Swidwin b ędą  miały opłatę  czesnego obniżoną  o kwotę  
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dotacji którą  Gmina Świdwin udziela na te dzieci. Pozostaje weryfikacja tego w trakcie roku przez 
rodziców dzieci, które b ędą  uczęszczały do tego punktu opieki. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedział , że taka uchwała nie może warunkować, a 
podmiot może tylko z dobrej woli takie czesne obni żyć . Natomiast przepis prawa nie obliguj ą  go do 
tego żeby to czesne zosta ło obniżone. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że chciałby podać  przykład innych żłobków, z innych terenów gdzie 
takie rozgraniczenia maj ą  i jeś li dziecko idzie z danego terenu, z danej gminy do takiego żłobka to 
od razu ma tą  dotacj ę  pomniejszoną  o te czesne w tym żłobku. Radny dodał , że wszystko można 
zrobi ć  i jest to kwestia uregulowania, wprowadzenia w regulamin który podejmuje gmina przy 
wspó łpracy z danym żłobkiem. Stwierdzi ł , że taka dobrowolno ść , że gmina przyzna dotacj ę  a 
rodzice z terenu gminy nie odczuj ą  że dziecko będzie miało obniżone czesne, to chyba nie o to 
chodzi ło. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedział , że radni podejmuj ą  uchwałę , a w tej 
uchwale takiego zapisu nie ma, a wi ęc nie ma dobrowolno ści ani porozumienia między gminą  a 
podmiotem. Gmina realizuje uchwa łę , którą  rada podejmie i w tej uchwale nie ma takiego zapisu że 
podmiot ma obniżyć  czesne o kwotę  dotacji z gminy. Tego nie mo żna w żadnym porozumieniu 
zawrzeć  między gminą  a podmiotem. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że na etapie opracowywania regulaminu i porozumienia taki zapis 
mógł  się  znaleźć , żeby nie było dobrowolności, że rodzic posyła dziecko do żłobka, ale z tego jakby 
nie będzie miał  obniżonego czesnego. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy ta uchwa ła jest wiążąca na stałe, czy rada może podj ąć  inna 
uchwałę? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedzia ła, że każda uchwała może zostać  
zmieniona. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że celem tego projektu uchwa ły było wsparcie mieszkańców z terenu 
gminy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że jak najbardziej i w tym celu 
rodzice wraz z tymi dzie ćmi uczestniczyli w poprzedniej sesji, żeby zawnioskować  do rady, do 
Wójta o wsparcie. Przewodnicz ąca uważa, że tym projektem uchwa ły rada wychodzi naprzeciw 
temu wnioskowi, a z drugiej strony uważa że należałoby wykazać  odrobinę  zaufania do podmiotu 
prowadzącego, który jednak b ędzie odpowiadał  nie tylko przed organami gminy ale przede 
wszystkim przed swoimi klientami czyli rodzicami dzieci, którymi si ę  zajmuje. 

Uchwa ła Nr XLV135412022 w sprawie wysoko ści i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej 
dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Swidwin zosta ła przyj ęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 21 do protoko łu). 

10. 	Podj ęcie uchwaly w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie 
Gminy Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie Regulaminu 
utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 22 
do protokołu). 
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Uchwa ła Nr XL V/355/2022 w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie 
Gminy Swidwin zosta ła przyj ęta jednog łośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 23 do protoko łu). 

11. Podj ęcie uchwa ły w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia us ług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomo ści 
zagospodarowania tych odpadów. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie szczegó łowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli 
nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 24 do 
protokołu). 

Uchwa ła Nr XLV/356/2022 w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych 
odpadów została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 25 do protoko łu). 

12. Podj ęcie uchwa ły w sprawie utworzenia M łodzieżowej Rady Gminy Świdwin oraz 
nadania jej statutu. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie utworzenia 
Młodzieżowej Rady Gminy Swidwin oraz nadania jej statutu (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 
26 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XLV/357/2022 w sprawie utworzenia M łodzieżowej Rady Gminy Świdwin oraz 
nadania jej statutu zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 27 do protoko łu). 

13. Podj ęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwa ły w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2022 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 28 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL V/358/2022 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022 zosta ła 
przyjęta głosami: „za" - 13 g łosów, „wstrzymuj ący się" 1 głos (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 29 do protoko łu). 

14. Podj ęcie uchwały w sprawie okre ś lenia stawki za I kilometr przebiegu pojazdu w 
Gminie Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko poinformował , że zmiana przepisów w prawie 
oświatowym spowodowa ła, że do tej pory rada podejmowa ła uchwałę  odnośnie ceny jednostkowej 
paliwa w gminie na każdy rok szkolny i taka uchwa ła istnieje. Natomiast zmiana przepisów, która 
pojawi ła się  w październiku spowodowała że gmina ma 60 dni na to, żeby na podstawie uchwa ły, 
którą  dzisiaj rada gminy podejmie zmieni ć  umowy z opiekunami prawnymi, którzy dowo żą  dzieci 
niepełnosprawne do szkó ł  specjalnych we w łasnym zakresie. W związku z tym, że kolejna sesja 
odbędzie się  29 grudnia termin 60 dni nie zosta łby dochowany. Wobec tego taki projekt uchwa ły 
został  zgłoszony po komisji łączonej. 
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Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie okre ślenia 
stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 30 
do protokołu). 

Uchwa ła Nr XL V/359/2022 w sprawie okre ślenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie 
Swidwin została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 31 do protoko łu). 

15. Podj ęcie uchwa ły zmieniaj ącej uchwa łę  w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 
umowy w zakresie świadczenia us ługi publicznego transportu zbiorowego i okre ś lenia linii 
komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dop łatą  wynikaj ącą  z ustawy o Funduszu 
rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczno ści publicznej. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko wyjaśni ł , że wniosek Wójta o dop łatę  wojewody na 
linie publicznie zosta ł  pozytywnie rozpatrzony. W zwi ązku z tym, że we wniosku jedna z linii mia ła 
drobną  korektę  o miejscowość  Borkowo, gdzie zaje żdża autobus, to należy również  zmienić  zapis 
w uchwale podj ętej w roku ubiegłym w grudniu dotyczący linii numer 11, uzupełniając go o 
miejscowość  Borkowo. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały zmieniaj ącej uchwałę  w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie świadczenia us ługi publicznego transportu 
zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dopłatą  wynikaj ącą  z 
ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczno ści publicznej (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 32 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XL V/360/2022 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
w zakresie świadczenia us ługi publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii 
komunikacyjnych wytypowanych do obj ęcia dopłatą  wynikaj ącą  z ustawy o Funduszu rozwoju 
przewozów autobusowych o charakterze u żyteczno ści publicznej zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 33 do protoko łu). 

16. Podj ęcie uchwały w sprawie pokrycia cz ęści kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów w łasnych niepochodzących z pobranej opiaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie pokrycia części 
kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów w łasnych niepochodz ących z 
pobranej op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 34 
do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zadała pytanie, czy ta uchwa ła dotyczy tylko tego 
roku, czy jest to uchwa ła na kolejne lata? 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że uchwała nie dotyczy tylko tego roku 
i na kolejne lata też, bo nie ma wpisanego terminu. Doda ła, że jak nie będzie się  spinać  gospodarki 
odpadami to taka uchwa ła będzie funkcjonować . Natomiast jeżeli dojdzie się  do etapu, że będą  się  
spinać  dochody i wydatki to mo żna taką  uchwałę  uchylić . 

Uchwa ła Nr XLV/361/2022 w sprawie pokrycia cz ęści kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodz ących z pobranej op łaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 35 do protoko łu). 
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Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedzia ł, te coś  się  stało że KOWR wyraziło pozwolenie przejęcia drogi 
na osiedlu w Klępczewie. Radny stwierdzi ł , że kilkakrotnie wnioskował  by przejąć  też  teren wokół  
bloków i zapytał, czy nie można tego połączyć  skoro jest to dzia łka sąsiednia? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedzia ł , że nie ma konkretnej informacji, bo dopiero 
rozpoczęły się  prace odnośnie przejęcia drogi na osiedlu. Natomiast też  został  zgłoszony wniosek 
by przej ąć  tereny wokó ł  bloków. Wójt doda ł, że tylko odpowiedział  radnym jaką  odpowiedź  
otrzymała gmina. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 15.13 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zaniknęła obrady XLV/2022 Sesji Rady Gminy Świdwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protokołu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

AQ3Wr;~â 

Protokołowała 

Azae a(fawojska 
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Załaczniki: 
1) Lista obecności. 
2) Informacja z działań  operacyjnych na terenie Gminy świdwin za okres od 01.01.2022 r. do 29.11.2022 r. 
3) Informacja o stanie bezpiecze ństwa oraz porządku publicznego na terenie Gminy Świdwin za okres od 

1.01.2022 r. do dnia 28.11.2022 r. 
4) Uchwała Nr XLV/34612022 w sprawie przyj ęcia Programu wspó łpracy Gminy świdwin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadz ącymi działalność  pożytku publicznego na 2023 rok. 
5) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Programu współpracy Gminy Świdwin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadz ącymi działalność  pożytku publicznego na 2023 rok. 
6) Uchwała Nr XLV/34712022 w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Świdwin i przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 
7) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy świdwin i przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 
8) Uchwała Nr XL V/348/2022 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
9) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
10) Uchwała Nr XLV/34912022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
11) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
12) Uchwała Nr XLV/350/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
13) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
14) Uchwała Nr XL V/35 l/2022 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
15) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
16) Uchwała Nr XLV/35212022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
17) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
18) Uchwała Nr XLV/35312022 w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

w wysokości wyższej niż  określona w ustawie o finansowaniu zadań  oświatowych. 
19) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

w wysokości wyższej niż  określona w ustawie o finansowaniu zada ń  oświatowych. 
20) Uchwała Nr XLV1354/2022 w sprawie wysoko ści i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Świdwin. 
21) Imienny wykaz głosowania w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Świdwin. 
22) Uchwała Nr XLV/35512022 w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy 

Świdwin. 
23) Imienny wykaz głosowania w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy 

Świdwin. 
24) Uchwała Nr XLV1356/2022 w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
25) Imienny wykaz głosowania w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
26) Uchwała Nr XLV/357/2022 w sprawie utworzenia M łodzieżowej Rady Gminy świdwin oraz nadania jej 

statutu. 
27) Imienny wykaz głosowania w sprawie utworzenia M łodzieżowej Rady Gminy świdwin oraz nadania jej 

statutu. 
28) Uchwała Nr XLV/358/2022 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 
29) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022. 
30) Uchwała Nr XLV1359/2022 w sprawie okre ślenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie świdwin. 
31) Imienny wykaz głosowania w sprawie określenia stawki za I kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Świdwin. 
32) Uchwała Nr XLV/360/2022 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w zakresie 

świadczenia usługi publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych wytypowanych do 
objęcia dopłatą  wynikającą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej. 

33) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy w 
zakresie świadczenia usługi publicznego transportu zbiorowego i okre ślenia linii komunikacyjnych 
wytypowanych do objęcia dopłatą  wynikającą  z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o 
charakterze użyteczności publicznej. 

34) Uchwała Nr XLV/36 l/2022 w sprawie pokrycia cz ęści kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

35) Imienny wykaz głosowania w sprawie pokrycia cz ęści kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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